
 

Hyvät valtuutetut, arvoisa puheenjohtaja.  

 

Tuon terveisiä nuorisovaltuuston ja valtuuston tapaamisista. Kuten muistatte, olette kuulleet 

terveisiä aiemminkin, joten kuulumiset jatkuvat. Pyydän seuraavat 7 minuuttia huomiotanne.  

 

  

Kevään aikana olemme tavanneet yhteensä kolme kertaa. Kahden viimeisen tapaami-

semme teemaksi valikoitui yhteisöllisyys.  

 

Sysmän yhteisöllisyyden kehittämisen tarve on noussut esiin viime aikoina useista eri läh-

teistä, niin nuorilta kuin aikuisiltakin.  

Tapaamisissamme valtuutetut ja nuoret jaettiin pienempiin ryhmiin pohtimaan teemaa apu-

kysymyksin: Mitä yhteisöllisyys merkitsee? Missä Sysmässä yhteisöllisyys toteutuu hyvin? 

Missä Sysmässä yhteisöllisyyttä pitäisi parantaa? Kehitysideoita: Miten Sysmässä yhteisölli-

syyttä pitäisi parantaa? 

 

 

Yhteenvetona kerrottakoon, että  

-  yhteisöllisyys toimii monien ryhmien sisällä, kuten koululuokissa, harrastusryhmissä, ky-

läyhteisöissä ja järjestöissä – mutta esimerkiksi koululuokkien välillä tai samankaltaisten jär-

jestöjen välillä se ei toteudu ainakaan niin hyvin. 

 

- Ryhmissä keskusteltiin ylisukupolvisuudesta – esimerkiksi nuorten ja ikäihmisten kohtaa-

misista.  

- Oleellisena yhteisöllisyyden toteutumisessa koettiin keskinäinen kunnioitus kaikkia ja ym-

päristöä kohtaan.  

Tärkeänä nostona kuunteleminen eli kuuntelemisen taitoa alleviivattiin. 

- Jaettu ajatus on, että yhteisöllisyys on yhteistä tekemistä ja yhteisiä tavoitteita, kaikkien 

mukaan ottamista ja tunnetta porukkaan kuulumisesta. 

- Koettiin, että turvallisuudella on iso merkitys yhteisöllisyyden toteutumisessa. 

- Myös koulun yhteisöllisyyden parantaminen nousi esiin voimakkaasti. 

 

 

Entäpä sitten, mitä voisimme tehdä yhdessä?  

Kerron teille nyt muutamia yhteisissä tapaamisissa esillenousseita ehdotuksia.  

 

Moni toive esitetään koulun suuntaan:  

- Kunnan työntekijöitä toivotaan vierailemaan koululla 

- Koululuokkien välille toivotaan yhteistyötä 

- Luokanvalvojan tunteja kaivataan takaisin koulun ohjelmaan 

- Vanhempia kutsutaan vierailemaan koululle 

- Koulun yritysvierailut  

- (huom nuorilta itseltä tullut ehdotus): koulussa puhelimen käytön rajoitus  

- Isommille koululaisille toivottiin myös taukojumppaa tai muuta hauskaa piristämään oppi-

tunteja 

 



 

Myös eri kuntalais- ja toimijatahojen kohtaamista pidetään tärkeänä:  

-Yhteiset, matalan kynnyksen tapahtumat, jotka vetävät monen ikäisiä kävijöitä, kuten Joulu-

polku, joten niitä kannatetaan ja pidetään hyvinä  

- Järjestöjä voitaisiin kutsua toteuttamaan välituntitoimintaa 

- Mökkiläisten kohtaamiset keskenään sekä kuntalaisten kanssa on tärkeitä  

- Yritysten välisen yhteistyön parantaminen 

- Nuorten ja ikäihmisten väliset tapaamiset koettaisiin tärkeäksi  

 

 

Lisäksi keskusteluissa nousi esille, että   

- on tärkeää lisätä lisätä aikuisille tietoa kohtaamisen ja toisen huomioimisen merkityksestä 

 

Entä me valtuutetut? Mitä meiltä toivotaan?  

- meidät kutsutaan tervetulleiksi vierailemaan nuorisotiloilla 

 

 

Hyvät valtuutetut,  

ei kuulosta lopulta kovin ihmeelliseltä, vai mitä?  

 

Keskustelu onkin edelläkerrotusta jatkunut ja olemme yhteisesti nuorisovaltuuston ja valtuu-

tettujen porukalla todenneet, että se, mitä Sysmä nyt tarvitsee, on yhteisöllisyys.  

Sen eteen on siis toimittava ja on heitettävä haaste.  

 

 

Tässä välissä kysymys valtuutettu Kalliosaarelle:  

minkä hyvän teon olet tänään tehnyt kohtaamallesi ihmiselle?  

Entä valtuutettu Kotolahti, mitä hyvää aiot huomenna tehdä läheisillesi?  

 

Tässä esimerkkejä siitä mihin nyt haastamme kaikki kuulijat. Laitamme hyvän kiertoon, ar-

jen pienillä teoilla.  

Haasteesta tulee lisää tietoa tuonnempana, mutta aloittaa voimme jo nyt: tervehdi, kysy mitä 

kuuluu, ota toveri mukaan keskusteluun, hymyile, katso silmiin.  

Ja pidä mieli avoimena ja vilpittömänä, sillä se on jo tosi paljon. 

 

 

Vielä lopuksi kiitokset nuvalaisille, puheenjohtaja Ninnille ja yhteisöohjaaja Heta Heinolle ja 

toivotan treffeillä mukanaolleiden valtuutettujen puolesta kaikille teille aurinkoista ja rentoa 

kesää. Tapaamisiin syksyllä.    

 
 

Heli Vuorensola 


